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PROTOKÓŁ nr XII/2011 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytych w dniu 31 sierpnia 2011 r. w godzinach 1000 – 1315 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Naczelnik 
Wydziały Finansowego i Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, 
telewizji i prasy  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XII obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta i Sławomira Sieczkowskiego Naczelnika Wydziały Finansowego, 
przybyłych gości oraz internautów. 
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni nie wnieśli uwag, w związku  
z powyŜszym Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty 
następujący porządek XI obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XI/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 21 czerwca 2011 r.  

5. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach za I półrocze 2011 r.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Wesołą, 
T. Noniewicza, Wigierską oraz od strony północnej granicą działki  
nr 11136 w.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic: Reja, Bulwarowej, 
Pułaskiego, Świerkowej w Suwałkach.  

8. Przyjęcie Informacji o wynikach konsultacji projektu uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu Integracji 
Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych Miasta 
Suwałki do 2016 roku.  
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji 
Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych Miasta 
Suwałki do 2016 roku.  

10. Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego Mieszkańców Suwałk do 2015 roku.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego Mieszkańców Suwałk do 2015 roku.  

12. Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu Zabezpieczenia Świadczeń 
Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki i Promocji Zdrowia 
Mieszkańcom Suwałk do 2015 roku.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
Zabezpieczenia Świadczeń Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki  
i Promocji Zdrowia Mieszkańcom Suwałk do 2015.  

14. Interpelacje i zapytania radnych.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/89/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie opłat  
za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  
oraz na terenie gminy Suwałki.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Regulaminu przewozu osób  
i bagaŜu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk oraz 
Gminy Suwałki”.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/80/2011 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia 
publicznego Ŝłobka, dla którego organem prowadzącym jest Miasto 
Suwałki.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia III Liceum 
Ogólnokształcącemu w Suwałkach wchodzącemu w skład Zespołu Szkół  
nr 1 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tego Liceum.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Suwałk.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych oraz placówki opiekuńczo – wychowawczej i ośrodka 
adopcyjno – opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki.   

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu  
do zaopiniowania kandydatów na ławników.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście 
Suwałki odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody  
na podwyŜszenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej w Suwałkach Spółka z o.o. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg Jacka J.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach.  

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Jadwigi M.  
na działalność pełniącego obowiązki Prezesa Zarządu „Targowiska 
Miejskie” Sp. z o. o. w Suwałkach.  

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wiesława K.  
na działalność dyrektora Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkach.  

30. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

31. Wnioski i oświadczenia radnych.  

32. Zamknięcie obrad.  
  

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XI/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół XI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki  
lub uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 31 sierpnia 2011 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XI/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 21 czerwca 2011 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.    
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Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 21 czerwca 2011 r. 
została przyjęta.  
 

 
Ad pkt. 5  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach za I półrocze 2011 r.  
– załącznik nr 7 do protokołu.  

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ przedmiotowy materiał radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem na sesję.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Sprawozdania z działalności Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za I półrocze 2011 r. został przyjęty.  
 

 
Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Wesołą, 
T. Noniewicza, Wigierską oraz od strony północnej granicą działki nr 11136 
w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/98/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
ograniczonego ulicami: Wesołą, T. Noniewicza, Wigierską oraz od strony 
północnej granicą działki nr 11136 w Suwałkach  
− załącznik nr 11 do protokołu.  
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Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic: Reja, Bulwarowej, 
Pułaskiego, Świerkowej w Suwałkach.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 12do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/99/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
ulic: Reja, Bulwarowej, Pułaskiego, Świerkowej w Suwałkach   
− załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Informacji o wynikach konsultacji projektu uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu Integracji 
Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych Miasta 
Suwałki do 2016 roku 
− załącznik nr 16 do protokołu.  
  
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ przedmiotowy materiał był dostępny  
w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 
elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
w zakładce Akty prawne/Uchwały Rady Miejskiej/Projekty uchwał.  Ponadto 
Informacja…była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  w dniu 22 sierpnia br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o wynikach konsultacji 
projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu 
Integracji Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych 
Miasta Suwałki do 2016 roku została przyjęta.  
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Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji 
Społecznej i Aktywizacji Zawodowej Osób Niepełnosprawnych Miasta 
Suwałki do 2016 roku.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa   
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/100/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie przyjęcia Programu Integracji Społecznej i Aktywizacji 
Zawodowej Osób Niepełnosprawnych Miasta Suwałki do 2016 roku   
− załącznik nr 19 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 10  
Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwał y Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego Mieszkańców Suwałk do 2015 roku 
− załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ przedmiotowy materiał był dostępny  
w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 
elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
w zakładce Akty prawne/Uchwały Rady Miejskiej/Projekty uchwał.  Ponadto 
Informacja…była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  w dniu 22 sierpnia br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o wyniku konsultacji 
projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia 
Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Mieszkańców Suwałk do 2015 roku 
została przyjęta.  
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Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego Mieszkańców Suwałk do 2015 roku.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa   
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/101/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 
Mieszkańców Suwałk do 2015 roku   
− załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Ad pkt. 12  
Przyjęcie Informacji o wyniku konsultacji projektu uchwał y Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu Zabezpieczenia 
Świadczeń Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki i Promocj i Zdrowia 
Mieszkańcom Suwałk do 2015 roku  
− załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ przedmiotowy materiał był dostępny  
w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 
elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
w zakładce Akty prawne/Uchwały Rady Miejskiej/Projekty uchwał. Ponadto 
Informacja…była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa w dniu 22 sierpnia br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o wyniku konsultacji 
projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia 
Programu Zabezpieczenia Świadczeń Zdrowotnych oraz Realizacji 
Profilaktyki i Promocji Zdrowia Mieszkańcom Suwałk do 2015 roku została 
przyj ęta.  
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Ad pkt. 13   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
Zabezpieczenia Świadczeń Zdrowotnych oraz Realizacji Profilaktyki  
i Promocji Zdrowia Mieszkańcom Suwałk do 2015.  
  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/102/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Programu Zabezpieczenia Świadczeń Zdrowotnych 
oraz Realizacji Profilaktyki i Promocji Zdrowia Mie szkańcom Suwałk  
do 2015  
− załącznik nr 27 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  

Zdzisław Przełomiec  

1. W imieniu niezadowolonych mieszkańców osiedla Północ dojeŜdŜających 
miejskimi autobusami na ulicę 23 Października, gdzie swoją siedzibę  
ma Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, zgłosił zastrzeŜenia do nowego 
rozkładu jazdy komunikacji miejskiej. Sprawa związana jest między 
innymi ze zmianą kursowania linii nr 11. Od września br. nie będzie 
moŜna tam dojechać bezpośrednio, bez przesiadki w centrum miasta. 
Argumentował, Ŝe temat nie dotyczy duŜej ilości suwalczan, ale są to 
przede wszystkim osoby znajdujące się w trudnej sytuacji Ŝyciowej.  

2. Zwrócił uwagę na niszczejący budynek przy wjeździe na ulicę Szpitalną,  
w pobliŜu sklepu Biedronka. Poprosił o pouczenie właściciela,  
aby naleŜycie zagospodarował nieruchomość, poniewaŜ obiekt zagraŜa 
bezpieczeństwu.  

3. W imieniu mieszkańców poruszył problem uciąŜliwego sąsiedztwa  
z osobami prowadzącymi hodowle zwierząt. Podał przykład gołębi, które 
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są przyczyną wielu problemów przy ulicy Buczka, czy fetor dolatujący  
na ulice: Północną, Wylotową i Chopina z chlewni na osiedlu Kamena.  

4. Zaproponował zainstalowanie tzw. sekundników na skrzyŜowaniach, 
informujących kierowców o tym, jaki pozostał czas do zmiany świateł.  

 

Anna Ruszewska  

1. Zapytała, czy ilość stojaków na rowery przy szkołach spełnia 
zapotrzebowanie, jeśli nie poprosiła o ich zwiększenie.  

2. Zasugerowała, iŜ naleŜy zadbać o uatrakcyjnienie informacji wizualnej  
na suwalskich dworcach o Centrum Międzynarodowej Informacji 
Kulturalno – Turystycznej. Na przykład na dworcu PKS tablica jest duŜa, 
natomiast juŜ na PKP mała.  

3. W imieniu mieszkańców Osiedla Niepodległości zwróciła uwagę na 
zakłócających spokój nastolatków zbierających się pod blokami oraz w 
okolicy sklepu niedaleko ulicy Franciszkańskiej. Zapytała, czy planowane 
działania otwarcia świetlicy w tamtym rejonie zostaną zrealizowane?  

 

Zbigniew De – Mezer 

1. Nawiązując do wcześniejszego zapytania w sprawie ogrzewania ciepłem 
miejskim osiedli domków jednorodzinnych zapytał, czy informacja  
o moŜliwości podłączenia do Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej 
dotarła do właścicieli  oraz jakie było zainteresowanie tą propozycją.  

2. Zapytał, czy Marszałek Województwa kształtując nowe rady społeczne 
skierował do Prezydenta prośbę o wydelegowanie przedstawicieli Rady 
Miejskiej, Urzędu Miejskiego czy innych osób, do nowo powołanych rad 
społecznych szpitala wojewódzkiego i psychiatrycznego, hospicjum oraz 
ośrodka rehabilitacji. Miasto przekazało znaczne środki budŜetowe  
na rzecz szpitala i warto byłoby, Ŝeby miało swojego przedstawiciela,  
a realizując programy, które teraz zostały uchwalone mieć realny wpływ 
na to co się dzieje w tych obszarach.  

 

Janusz Krzesicki  

1. Poprosi o wyjaśnienia, dlaczego od twórców ludowych zaproszonych  
do wystawiania swoich prac na jarmarku folklorystycznym pobierano 
opłaty za sprzedaŜ rękodzieła, chociaŜ wcześniej takich opłat nie 
pobierano. Widząc starania ze strony władz miasta w kierunku 
propagowania kultury regionu twórcy proszą równieŜ, aby w Suwałkach 
były na stałe, wydzielone miejsca prezentowania twórczości w okresie 
wakacji np. w parku czy na ulicy Chłodnej, równieŜ na Północy  
przy Kaczym Dołku, na ulicy Kowalskiego itp.  
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2. Zapytał, jaki wpływ na drobny handel lokalny, mają powstające 
supermarkety?  

 

Grzegorz Gorlo  

1. Poprosił za pośrednictwem Pana Prezydenta o udostępnienie protokołu 
kontroli NajwyŜszej Izby Kontroli przeprowadzonej w Parku Naukowo – 
Technologicznym Polska – Wschód – oraz komentarz w tej sprawie 
Prezydenta lub innego przedstawiciela władz miasta.  

2. Poprosił o przedstawienie składów nowych rad nadzorczych oraz  
o informację, jakie zostały wyznaczone im priorytety oraz posumowanie 
pracy rad nadzorczych wcześniejszej kadencji.  

3. Zapytał o plany pełnego wykorzystania niecki basenu w aquaparku, która 
nie cieszy się popularnością.  

 

Stanisław Sieczkowski  

1. W imieniu uŜytkowników garaŜy usytuowanych u zbiegu ulic 
Modrzewiowej i Świerkowej zapytał, czy moŜliwe jest odwodnienie tego 
terenu – szczególna uciąŜliwość po opadach deszczu  

2. Poprosił o sprawdzenie droŜności kanalizacji wód opadowych  
na skrzyŜowaniu ulicy Noniewicza z wjazdem do III Liceum 
Ogólnokształcącego. Po kaŜdym deszczu tworzy się tam duŜa kałuŜa.  

 

Krzysztof Ołowniuk  

1. W imieniu mieszkańców bloków na osiedlu Kamena przy ul. Północnej 
24 a i Kowieńskiej 29 i 11 zapytał, czy jest moŜliwość montaŜu  
przy boisku sportowym kamer.   

2. Zapytał o moŜliwość modernizacji wyjazdu z Ośrodka Sportu i Rekreacji 
na ulicę Kościuszki, skręcając w lewo, na przykład poprzez likwidację 
zatoczki dla pieszych?  

 

Józef Kimera nawiązując do interpelacji Stanisława Sieczkowskiego z czerwca 
br. związanej z prośbą o montaŜ progów zwalniających na ulicy 1 Maja,  
zapytał dlaczego oznakowanie progu spowalniającego ruch zostało wykonane 
później niŜ sam próg. 

 

Stanisław Sieczkowski zapytał, czy jest moŜliwość pomalowania tych progów 
farbą odblaskową?   
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Andrzej Chuchnowski  

1. Zwrócił się z prośbą o modernizację ulicy Szkolnej, poniewaŜ obecny 
stan nawierzchni stwarza zagroŜenia. Roztopy, opady deszczu powodują 
powstanie na zakolu drogi ogromnej kałuŜy, a brak chodników 
uniemoŜliwia przejście.  

2. Zaapelował o podjęcie działań chroniących zabytkowy budynek  
po suwalskim browarze.  

 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/89/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie opłat  
za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk 
oraz na terenie gminy Suwałki. 
  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   4 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr XII/103/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/89/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie opłat za przejazdy autobusami 
komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki  
− załącznik nr 32 do protokołu.  
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Ad pkt. 16  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Regulaminu przewozu osób  
i bagaŜu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk  
oraz Gminy Suwałki”.   
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 19 radnych, 
– przeciw      –   4 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/104/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie „Regulaminu przewozu osób i bagaŜu autobusami komunikacji 
miejskiej na terenie Miasta Suwałk oraz Gminy Suwałki”  
− załącznik nr 37 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/80/2011 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia 
publicznego Ŝłobka, dla którego organem prowadzącym jest Miasto 
Suwałki.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 
 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 21 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta uchwała:  
UCHWAŁA nr XII/105/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
zmieniająca uchwałę Nr XI/80/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
21 czerwca 2011 r. w sprawie utworzenia publicznego Ŝłobka, dla którego 
organem prowadzącym jest Miasto Suwałki  
− załącznik nr 41 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia III Liceum 
Ogólnokształcącemu w Suwałkach wchodzącemu w skład Zespołu Szkół  
nr 1 w Suwałkach oraz zmiany nazwy tego Liceum.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/106/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie nadania imienia III Liceum Ogólnokształcącemu w Suwałkach 
wchodzącemu w skład Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach oraz zmiany nazwy 
tego Liceum 
− załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Pani Alicja Węsierska – Kwiecień podziękowała radnym za podjęcie uchwały 
i zaprosiła zebranych na uroczystości nadania III LO imienia Alfreda 
Lityńskiego, 16 września w dzień urodzin patrona.  
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Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/107/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta 
Suwałk  
− załącznik nr 48 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych oraz placówki opiekuńczo – wychowawczej i ośrodka 
adopcyjno – opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki.  
 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 49 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania   
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych,  
– przeciw      –   0,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
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Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/108/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, 
szkół i placówek oświatowych oraz placówki opiekuńczo – wychowawczej  
i ośrodka adopcyjno – opiekuńczego, prowadzonych przez Miasto Suwałki 
− załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Turystyki  
i Sportu   
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/109/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Suwałkach 
− załącznik nr 55 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 22   
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu  
do zaopiniowania kandydatów na ławników.  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w związku z upływem dnia  

31 grudnia 2011 r. kadencji ławników Sądu Okręgowego i Rejonowego  
w Suwałkach Rada Miejska, najpóźniej w październiku br., dokonuje wyboru 
ławników na następną kadencję, czyli na lata 2012 – 2015.  
 Zgodnie z przepisem art. 163 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. – Prawo  
o ustroju sadów powszechnych (tj. Dz. U. z 2001 r. Nr 98, poz. 1070 z późn. zm.) 
przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół,  
który przedstawia radzie na sesji swoja opinię o zgłoszonych kandydatach.  
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 W skład zespołu zostali zaproponowani kandydaci spośród radnych rady 
miejskiej zgłoszonych przez przewodniczących Klubów Radnych oraz 
ugrupowania funkcjonujące w Radzie, sędziowie Sądu Okręgowego  
i Rejonowego w Suwałkach zgłoszeni przez prezesów tych sądów i pracownik 
Biura Rady Miejskiej. Biuro Rady Miejskiej przygotowuje równieŜ wybory 
ławników jako zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej.  
 Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/110/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania 
kandydatów na ławników 
− załącznik nr 56 do protokołu.  
 
Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście 
Suwałki odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa   
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/111/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki odrębnych obwodów 
głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej  
− załącznik nr 59 do protokołu.  
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Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie 
kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach 
Spółka z o.o.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego   
– załącznik nr 61 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 62  do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/112/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka z o.o.  
− załącznik nr 63 do protokołu.  
 
Ad pkt. 25  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 64 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 65 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/113/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
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w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
− załącznik nr 66 do protokołu.  
 

Ad pkt. 26  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2015 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 67 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 68 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   4 radnych. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/114/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
na lata 2011 – 2015 r.  
− załącznik nr 69 do protokołu.  
 

Ad pkt. 27  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg Jacka J.  
na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suwałkach.  
 

 

Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
− załącznik nr 70 do protokołu.  
 
 

Głosowanie nad uchwałą: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/115/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie rozpatrzenia skarg Jacka J. na działalność dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach 
− załącznik nr 71 do protokołu.  
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Ad pkt. 28  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Jadwigi M.  
na działalność pełniącego obowiązki Prezesa Zarządu „Targowiska 
Miejskie” Sp. z o. o. w Suwałkach.  
 
 

Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
− załącznik nr 72 do protokołu.  
 

 
Głosowanie nad uchwałą: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/116/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Jadwigi M. na działalność pełniącego 
obowiązki Prezesa Zarządu „Targowiska Miejskie” Sp. z o. o. w Suwałkach 
− załącznik nr 73 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 29 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wiesława K.  
na działalność dyrektora Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkac h.  
 

Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
− załącznik nr 74 do protokołu.  
 
 

Głosowanie nad uchwałą: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XII/117/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 sierpnia 2011 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi rozpatrzenia skargi Wiesława K.  
na działalność dyrektora Miejskiej Dyrekcji Inwestycji w Suwałkac h 
− załącznik nr 75 do protokołu.  



 21

Ad pkt. 30 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Zdzisławowi Przełomcowi –  

1. W sprawie utrudnień dojazdu środkami komunikacji miejskiej na ulicę  
23 października wyjaśniał, Ŝe obecnie mamy do czynienia z bardzo 
istotnymi zmianami funkcjonowania komunikacji miejskiej. W związku  
z tym napływają wnioski od mieszkańców i zakładów pracy z prośbami  
z propozycjami zmian w nowym rozkładzie. Poinformował, Ŝe został 
zaangaŜowany wyspecjalizowany podmiot do udzielenia pomocy  
w zakresie konstrukcji nowego rozkładu jazdy. Nowy rozkład nie 
zmniejsza ilości kilometrów, na których funkcjonuje komunikacja miejska, 
a wręcz przeciwnie nastąpi wzrost liczby kilometrów przejeŜdŜanych przez 
autobusy. Dodał, Ŝe najbardziej dogodne połączenia wprowadzono tam, 
gdzie jest najwięcej pasaŜerów. Odnosząc się do interpelacji stwierdził,  
iŜ jest zabezpieczony dojazd do ośrodka pomocy społecznej  
na 23 października z przesiadką na ulicy Kościuszki. Przypomniał,  
Ŝe w celu pomocy poruszania się po mieście osobom niepełnosprawnym 
kilka lat temu zakupiono specjalne samochody. Trzy auta będące  
w dyspozycji Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej gotowe są  
do przewozu osób niepełnosprawnych.  

2. W sprawie niszczejącego budynku przy sklepie Biedronka poinformował, 
iŜ obiekt naleŜy do Przedsiębiorstwa Usług Pogrzebowych „Hades”  
w Suwałkach. Obiecał, iŜ StraŜ Miejska pouczy właściciela obiektu o 
obowiązku dbania o posesję.  

3. W kwestii uciąŜliwości sąsiedzkiej hodowców zwierząt przyznał, Ŝe jest  
to stały problem, który co jakiś czas podnoszą mieszkańcy. StraŜ miejska 
zajmuje się tymi sprawami, jednak moŜliwości prawne są ograniczone. Nie 
ma tzw. ustawy odorowej, a zatem trudno określić natęŜenie odoru  
w powietrzu i udowodnić jego uciąŜliwość. Prezydent zaapelował  
do hodowców, aby zastosować zabezpieczenia, Ŝeby nie powodować 
uciąŜliwości dla sąsiadów.  

4. W kwestii montaŜu sekundników przy sygnalizacji świetlnej  
na skrzyŜowaniach przyznał, Ŝe juŜ spotkał się z takim rozwiązaniem  
w Smoleńsku, gdzie zastosowano energooszczędne diody LED. Obiecał,  
iŜ przy projektowaniu najbliŜszych inwestycji związanych z budową  
i przebudową skrzyŜowań uwaga radnego zostanie uwzględniona.  
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Annie Ruszewskiej –  

1. W sprawie dostatecznej liczby stojaków na rowery przy szkołach 
poinformował, iŜ temat ten leŜy w gestii dyrektorów szkół. Obecnie przy 
szkołach zamontowano 40 stojaków, a zgłoszono zapotrzebowanie na 
kolejnych 20. Obiecał, iŜ w przyszłym roku w budŜecie zostaną 
wygospodarowane środki na ten cel i przekazane jednostkom 
oświatowym.  

2. W kwestii szerszej promocji Centrum Informacji Kulturalno – 
Turystycznej na suwalskich dworcach poinformował, iŜ na obu dworcach 
są banery informacyjne z mapą miasta ze wskazaniem gdzie znajduje się 
CMIKT. Dodał, iŜ chcąc zrobić więcej trzeba ponieść dodatkowe koszty. 
PKS robi to bezpłatnie, natomiast PKP domaga się wnoszenia opłat  
z tytułu ustawiania tablic informacyjnych. SłuŜby miejskie przemyślą, jak 
lepiej zareklamować funkcjonowanie Centrum, tym bardziej,  
Ŝe turystów przybędzie – niebawem zostanie oddany do uŜytku 
eurocamping przy stadionie piłkarskim.  

3. W sprawie zakłócających spokój nastolatków poinformował,  
iŜ do dyspozycji młodzieŜy na osiedlu Niepodległości funkcjonuje boisko 
„Orlik 2012”. Obecnie odbywa się ostatni etap przebudowy  
i modernizacji budynku przy Daszyńskiego 10, gdzie wygospodarowane 
jest pomieszczenie z przeznaczeniem na świetlicę środowiskową, która 
będzie prowadzona przez fundację „Źródło”. Znalazły się teŜ środki na jej 
wyposaŜenie, m.in. za sprawą realizacji projektu „Suwalski Internet 
Równych Szans”. Otwarcie nastąpi prawdopodobnie w październiku. 
Osiedle Niepodległości jest to rozwojowe osiedle. Powstały 3 budynki 
komunalne, jesienią będzie zasiedlany blok przy ulicy Daszyńskiego 10. 
Kolejne inwestycje realizują teŜ spółdzielnie. W związku z powyŜszym 
mało prawdopodobne jest, Ŝe w dalszej przyszłości świetlica całkowicie 
rozwiąŜe problem gromadzącej się pod blokami młodzieŜy, zwłaszcza 
latem. Szybkie uruchomienie placówki wydaje się jednak niezbędne. 
MoŜe wówczas chociaŜ częściowo poprawi się trudna sytuacja na osiedlu. 

 

Zbigniewowi De –Mezerowi –  

1. W kwestii ogrzewania domków jednorodzinnych i podłączenia ich do sieci 
miejskiej Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej poinformował, iŜ zarząd 
PEC przygotował ulotki z wyczerpującą informacją, która  została wysłana 
pocztą do wszystkich zainteresowanych mieszkańców.  Poza tym ulotki są 
dostępne w ratuszu przy wejściu do urzędu.  

2. W sprawie rad społecznych szpitali, przyznał Ŝe nikt nie zwracał się  
do Prezydenta o wskazanie osoby, która reprezentowałaby suwalski 
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samorząd w nowo kształtowanych radach. Wyraził jednak nadzieję,  
Ŝe wybrani członkowie rad, wśród których są osoby reprezentujące miasto 
będą informowali o sytuacji suwalskich placówek słuŜby zdrowia.  

 

Januszowi Krzesickiemu –  

1. W sprawie pobierania opłat od twórców ludowych za sprzedaŜ rękodzieła 
przyznał, Ŝe była pobierana opłata targowa zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. Nie moŜna z niej zwolnić grupy osób, poniewaŜ ustawa  
o podatkach i opłatach lokalnych przewiduje tylko zwolnienia 
przedmiotowe, a nie podmiotowe. Przyjął wniosek radnego i zasugerował, 
aby przy okazji pracy przy uchwałach okołobudŜetowych pochylając się 
nad podatkami i opłatami targowymi, wymienić towary, które nie będą 
podlegały opłacie. Działalność prowadzona przez twórców ludowych  
nie przysparza wiele dochodów, jednak stanowiska handlowe tego typu 
stanowią atrakcję turystyczną. Czasowo są one ustawiane na ulicy Chodnej, 
ale docelowo stałe stragany regionalne powinny być zlokalizowane na 
placu Marii Konopnickiej.  

2. W sprawie wpływu, jaki mają markety na działalność drobnych 
handlowców przytoczył statystki zawierające dane o powstających  
i zamykanych firmach. Osoby fizyczne zakładające działalność 
gospodarczą rejestrują się w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. W 2009 
roku rozpoczęło działalność 568 firm, wykreśliło – 698, czyli ubyło 130 
firm. W tym okresie nie funkcjonowały jeszcze w Suwałkach markety.  
W 2010 roku rozpoczęło działalność 647 firm, a wykreśliło – 560, przybyło 
więc 87. W roku 2011 wykreślono aŜ 467 firm. Dlaczego tak się dzieje? 
OtóŜ przepisy obligują urzędników do wykreślania firm, które juŜ nie 
funkcjonują. Od 1 lipca 2011 roku ruszyła Centralna Ewidencja  
i Informacja o Działalności Gospodarczej. W internetowym serwisie 
CEIDG przedsiębiorcy mogą rejestrować działalność, zmieniać dane  
i sprawdzić kaŜdą małą firmę w Polsce. Do 1 stycznia 2012 r. gminy mają 
zakończyć przekazywanie do centralnego systemu elektronicznego danych 
o osobach prowadzących działalność gospodarczą. Urzędnicy weryfikują 
zatem wpisy do rejestru działalności gospodarczej. W Suwałkach 
wykreślono prawie 200 firm, których właściciele zmarli. Kilkanaście 
podmiotów było zapisanych kilkakrotnie ze względu na rozszerzenie 
zakresu działalności. Do ponad 500 firm wysłano pisma z prośbą  
o odpowiedź, czy nadal funkcjonują, poniewaŜ brak było przejawów 
działalności (np. wpłat składek na ZUS).  
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Grzegorzowi Gorlo –  

1. W sprawie udostępnienia protokołu z kontroli NIK przeprowadzonej  
w Parku Naukowo – Technologicznym Polska – Wschód przyznał,  
iŜ z raportu NIK wynikają dwie generalne konkluzje. Po pierwsze spółka 
bardzo dobrze potrafi pozyskiwać środki zewnętrzne, realizuje projekty, 
zdobywa pieniądze na róŜne opracowania, które nie zawsze są potem 
przydatne w praktyce. Po drugie nie radzi sobie, podobnie jak i inne parki 
naukowo – technologiczne w Polsce, z transferem nowych technologii  
z uczelni, z instytutów badawczych do przedsiębiorstw. Obecnie jest 
opracowywana koncepcja funkcjonowania laboratoriów tego parku, trwa 
budowa obiektów i jest ogłoszony przetarg na sprzedaŜ nieruchomości. 
Obecnie jest realizowany projekt Klaster Edukacji Cyfrowej.  

2. W sprawie zaprezentowania nowych rad nadzorczych przedstawił ich 
składy osobowe oraz poinformował o odbytym spotkaniu z nowymi 
członkami rad. Dodał, iŜ 23 sierpnia br. wydał zarządzenie w sprawie zasad 
nadzoru właścicielskiego nad spółkami z udziałem Miasta Suwałk. 
Wstrzymał się natomiast od publicznej oceny prac rad nadzorczych 
wcześniejszej kadencji.  

3. W kwestii wykorzystania niecki basenowej w aquaparku i obniŜenia cen  
w godzinach kiedy z basenów korzysta najmniej osób poinformował,  
iŜ wyniki finansowe tej jednostki są na bieŜąco szczegółowo 
monitorowane. Aquapark realizuje szereg działań promocyjnych  
i reklamowych zachęcających do korzystania z obiektu, są wprowadzane 
róŜne zniŜki itd. Przyznał, Ŝe zarządzanie tym obiektem wymaga 
elastyczności oraz reagowania na bieŜąco na zapotrzebowanie rynku.  
Na pewno trzeba zwiększyć zainteresowanie w godzinach 
przedpołudniowych i dlatego teŜ od połowy września br. zafunkcjonuje 
program nauki pływania uczniów klas trzecich.  

Stanisławowi Sieczkowskiemu –  

1. W sprawie podtapiania garaŜy wodami opadowymi u zbiegu ulic 
Świerkowej i Modrzewiowej poinformował, iŜ zaproponował właścicielom 
garaŜy poprawę drogi dojazdowej w ramach inicjatyw lokalnych. Miasto 
zaplanowałoby środki na ten cel w przyszłorocznym budŜecie, natomiast 
właściciele musieliby partycypować w kosztach wartości tej naprawy,  
tj. w wysokości 30 %. Nadmienił, iŜ w kwestii kanalizacji deszczowej  
i odprowadzania wód opadowych władze miejskie podjęły decyzje  
o przekazaniu całej infrastruktury podległej Miejskiej Dyrekcji Inwestycji 
do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. Ułatwi to realizację oraz 
sprawność działań – jeden podmiot będzie odpowiadał za wszelkie 
naprawy, konserwacje, eksploatacje, remonty itp. oraz dysponował 
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środkami finansowymi na wykonanie powierzonych zadań  
z uwzględnieniem kosztów amortyzacji.  

2. Sprawę rozwiązania droŜności kanalizacji wód opadowych i likwidacji 
kałuŜy przy wjeździe do III LO przekazał do realizacji Miejskiej Dyrekcji 
Inwestycji.  

 

Józefowi Kimerze i Stanisławowi Sieczkowskiemu w sprawie braku 
synchronizacji terminów przy wykonywaniu progu zwalniającego na ulicy  
1 Maja wyjaśnił, iŜ powodem takiego stanu rzeczy był fakt, Ŝe w wyniku 
ogłoszonego przetargu prace zlecono trzem podwykonawcom, a ich działania 
nie były skoordynowane. Zapewnił, iŜ słuŜby miejskie przygotowały się juŜ do 
rozwiązania tego problemu, o czym poinformują. Kwestię zbadania moŜliwości 
pomalowania progów farbą odblaskową zleci Miejskiej Dyrekcji Inwestycji.  
 

Krzysztofowi Ołowniukowi –  

1. W kwestii umieszczenia kamer na osiedlu Kamena, przy boisku 
sportowym odpowiedział, Ŝe zainstalowanie kamer w tym miejscu 
zostanie uwzględnione w kolejnym etapie rozbudowy miejskiego 
monitoringu.  

2. Na propozycję likwidacji zatoczki dla pieszych na ulicy Wojska 
Polskiego, przy wjeździe do Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenie tam 
pasa do skrętu w lewo odpowiedział, Ŝe jeŜeli słuŜby drogowe uznają tę 
propozycję za słuszną, zostanie uwzględniona.  

 

Andrzejowi Chuchnowskiemu –  

1. Modernizacja ciągów komunikacyjnych w wskazanym rejonie będzie 
prowadzona sukcesywnie.  

2. W kwestii apelu o ochronę zabytkowego budynku po suwalskim browarze  
przyznał, Ŝe prywatni właściciele nieruchomości nie stosują się do zaleceń 
inspektoratu nadzoru budowlanego i otwarcie przyznają, Ŝe nie zaleŜy im 
na remoncie budynku, ale na jego rozbiórce. Sprawa toczy się  
w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym w Białymstoku.  

 
 

 
Ad pkt. 31  
Wolne wnioski  

 
 

Czesław Renkiewicz zaprosił zebranych na uroczystości miejskie we wrześniu.  
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Ad pkt 32  
Zamknięcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 28 września 2011 r. o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu 
tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2011 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Andrzej Chuchnowski kończąc obrady XII Sesji Rady Miejskiej serdecznie 
podziękował przybyłym za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział 
w obradach.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Chuchnowski stwierdził 
zamknięcie XII obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Na tym protokół zakończono.  
          

   Przewodniczący  
         Rady Miejskiej w Suwałkach  
 
                Andrzej Chuchnowski  
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


